
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr XLIV/09

z XLIV-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 23 czerwca 
2009 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,35 a zakończono o godz. 16,30.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 13 radnych.
 ( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Sekretarz Miasta                                -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                -  Wioletta Nehring
-  Kandydat na Skarbnika Miasta         -   Beata Szoka
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski
-  Kier. Ref. Biura Rady                        - Dariusz Sobaszkiewicz
Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wręczenie wyróżnień dla uczniów za:
      a) osiągnięcia artystyczne,
      b) wybitne osiągnięcia w nauce,
      c)  wybitne osiągnięcia sportowe i inne.
3.  Wybór sekretarza obrad.
4.  Przedstawienie porządku obrad.
5. Przyjęcie protokołu z  XLIII-ciej sesji Rady Miejskiej.
6.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
7.  Interpelacje i wnioski.
8.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
      Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu     
      gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009 r.
9.   Podjęcie uchwały w sprawie realizacji zadania dotyczącego ochrony zabytków na terenie 
      miasta Nowego Miasta Lubawskiego.
10. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Miejskiej Nowe Miasto 
      Lubawskie.
11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Miejskiej Nowe Miasto 
      Lubawskie.
12.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
13. Zakończenie  sesji.

Przebieg posiedzenia:
Ad. pkt. 1

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne. 

                                                      



Ad. pkt 2
Wprowadzenia dokonała Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska.
Następnie Burmistrz Miasta w obecności rodziców wręczyła  wyróżnienia dla uczniów za 
wybitne osiągnięcia artystyczne oraz wybitne osiągnięcia w nauce.

Ad. pkt. 3
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radną Lilię 
Karczyńską, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radną– Lilię Karczyńską na 
sekretarza obrad.

Ad. pkt. 4
Rada Miejska nie wprowadziła  zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad .

Ad. pkt. 5
Protokół z XLIII-ciej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – A. Kłosowski oraz pozostali radni nie zgłosili 
uwag  do protokołu. Protokół z   XLIII-ciej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską 
przyjęty jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 6
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Ponadto Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska przedstawiła informację w zakresie bieżącej 
działalności  Burmistrza  Miasta.  Odpowiedzi  na  zapytania  radnych  do  informacji  udzielili 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska i Sekretarz Miasta – K. Kaniewska.
Rada przyjęła informację i sprawozdanie.

Ad.pkt.7
Radni zgłosili interpelacje i wnioski w sprawie:
Radny – A. Kłosowski
- czy w przypadku wymiany przez mieszkańców  eternitu na inne pokrycie dachowe jest 
możliwość otrzymania dotacji i jak wygląda kwestia jego utylizacji?
 Radna – L. Karczyńska
- co spowodowało zawieszenie działalności chóru „Harmonia”, któremu ze względu na 
długoletnią tradycję należałoby pomóc?
- czy polega na prawdzie, że w MCK dla 3 koronczarek jest instruktor, a koronczarki 
wyjeżdżają na wystawy taksówką i otrzymują diety?
Radny – R. Koszewski
-usytuowania muldy z polbruku przy ul. Długiej.
Radny – B. Cieplak
Co spowodowało, że zegar na Kinie zaczął chodzić?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Firma świadcząca usługi w tym zakresie  zareagowała  po 2 tygodniach od monitu. 
Zgłoszenie było zaraz po zatrzymaniu zegara, a na realizację czekaliśmy 3 tygodnie.

Ad. pkt. 8
Opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji – .
J. Oelberg. Opinia na piśmie stanowi zał. nr  4 do protokołu.
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XXXIV/182/08 Rady 



Miejskiej w  Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2009 r.
 Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLIV/221/09 – stanowi zał. nr 5 do protokołu.

Ad. pkt. 9
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  realizacji zadania dotyczącego ochrony zabytków na terenie  miasta 
Nowego Miasta Lubawskiego.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w glosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.

Uchwała Nr XLIV/222/09 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt. 10
Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  odwołania Skarbnika Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.
Rada Miejska  przy 12 glosach „za” i 1 wstrzymującym (przy13 radnych biorących udział w 
głosowaniu)  podjęła uchwałę w tej sprawie.

Uchwała Nr XLIV/223/09 – stanowi zał. nr 7 do protokołu.

Ad. pkt. 11
Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał projekt uchwały w sprawie 
powołania Skarbnika Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.
W wyniku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie  powołania Skarbnika Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 
Rada Miejska  przy 12 głosach „za” i 1 przeciwnym (przy13 radnych biorących udział w 
głosowaniu)  podjęła uchwałę w tej sprawie.

Uchwała Nr XLIV/224/09 – stanowi zał. nr 8 do protokołu.

Ad. pkt. 12
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzielili:
Radny – B. Cieplak – przedst.. Starostwa Powiatowego
Inicjatywa dotycząca likwidacji azbestu wyszła ze strony Starosty Nowomiejskiego, który 
zaproponował 10 tys. zł. dla gmin. Te środki miały wspomóc poszczególne gminy. Ze strony 
mojego Wydziału dołożyliśmy wszelkich starań, aby przygotować porozumienie oraz 
regulamin na podstawie, którego środki te byłyby przyznawane. Pod względem prawnym 
ewentualnie uruchamiane środki przy likwidacji azbestu nie mogą być przekazane osobom 
fizycznym, gdyż wprost ustawa o finansach publicznych tego zabrania, a tylko firmie, która 
zajmuje się utylizacją tego odpadu. Wstępny projekt zakładał, że 5 gmin i starosta dałoby 
kwotę w roku około 60 tys. zł.  Przed przystąpieniem do finalizacji, niektóre gminy zaczęły 
się wycofywać, a jedna z gmin chciała przeznaczyć na ten cel tylko 5 tys. zł. Nie ma w tej 
kwestii żadnego zainteresowania i nikt nie chce podpisać porozumienia oprócz p. Starosty i p. 
Burmistrz. Jako powiat nie chcemy brać tego na swoje barki. Uważamy, że Związek Gmin 
Powiatu Nowomiejskiego powinien taką rolę przyjąć. Mnie szczególnie  jest przykro, bo do 
mnie ludzie na co dzień zwracają się w tej sprawie i nie wiem co tym ludziom odpowiedzieć. 
Jeżeli gminy nie są  zainteresowane wspólnym działaniem, to niech robią to same. Może p. 
Burmistrz sama podjąć działania, p. Starosta też. Wstępne założenia były takie, aby 
przynajmniej do 1 modernizacji dla zainteresowanej osoby dołożyć przynajmniej 1 tys. zł. 
Nie jest to duża kwota, bo utylizacja kosztuje rzędu 5-6 tys. zł. za 100 m. kw. Samemu nie 



wolno zdejmować dachu  pokrytego eternitem. Ten kto zdejmuje eternit sprawę musi zgłosić 
do Inspektora Nadzoru Budowlanego i do Inspekcji Pracy.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Myślę, że jako miasto i jako poszczególne gminy wójtowie będą musieli się sami z tym 
problemem  zmierzyć.  Problem jest bardzo trudny, gdyż wójtowie tłumaczyli się też tym, że 
dla nich priorytetem jest  wodociągowanie, a nie eternit, co musi nastąpić do 2032 r. W tej 
chwili jest moda na zmianę pokrycia dachowego. Ludzie mają coraz to większą świadomość
że są to materiały, które mogą powodować schorzenia. Jest w Urzędzie Miejskim lista 
podmiotów gospodarczych mających uprawnienia do zdejmowania dachów z eternitu. Ludzie 
dogadują się z podmiotem, który ma uprawnienia, a z inną firmą do kładzenia nowego dachu. 
Tutaj jest blokada, bo mają uprawnienia tylko niektóre firmy, które stawiają wymagania, że 
zdejmą eternit pod warunkiem  zrobienia dachu. Jest to transakcja wiązana i o wiele bardziej 
kosztowna. Już się podnoszą głosy, że eternit tylko zdejmują najbogatsi i ich dotujemy. Na 
pewno jest to problem społeczny, nośny, wymagający bardzo dobrego rozpoznania całej 
sytuacji.
Radny – B. Cieplak przedst. Starostwa Powiatowego
Jako Starostwo Powiatowe wzięliśmy udział w konkursie, aby pozyskać 100 tys. zł. 
dokładając własne środki. Chcemy  wszystkie obiekty na terenie  powiatu zinwentaryzować 
pod względem jakości i ilości eternitu.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
W zeszłym roku dostarczyliśmy informacje mieszkańcom dot. azbestu. Jest tylko kwestia 
regulaminu udzielania pomocy z MFOŚ, a mamy na to zagwarantowane 10 tys. zł. Wprost nie 
mamy jeszcze wniosków mieszkańców w tej sprawie.
Radny – A. Kłosowski
Mieszkańcy przed złożeniem wniosku muszą ocenić realia, czy są w stanie się podjąć tego 
przedsięwzięcia. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie możemy dać pieniędzy osobie fizycznej, ale dofinansować firmę, która to zadanie w 
naszym imieniu dokona.
         Na pozostałe interpelacje odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie w trybie statutowym.

Z kolei projekt wspólnego stanowiska Rady Miasta i Burmistrza Miasta w sprawie 
modernizacji ul. Ogrodowej odczytała Sekretarz Miasta  - K. Kaniewska.
Radny – B. Cieplak
Należy dodać, że nie jesteśmy obojętni na problem, który podnieśli mieszkańcy, nie 
przechodzimy do porządku dziennego, ale ze względu na bardzo wysokie koszty jednostkowe 
poszczególnych mediów musimy z tą inwestycją poczekać.
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
Proponuję zawarcie jednego zdania zaraz na początku wspólnego stanowiska 
uwzględniającego wniosek radnego Cieplaka.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Wniosek radnego Cieplaka jest zasadny, należy go wspólnie sprecyzować.
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
Tak jak sugerowałam.

Radny – B. Cieplak
Tak.
Radny – A. Straus
Jestem przeciwny, aby nie mówiono, że radni są przeciwko mieszkańcom.
Przewodn. RM – A. Nadolski



Tam nie pisze, że radni są przeciwni. Nie ma uzasadnienia, że nie będzie robione, bo nie. 
Tylko jest zasadna motywacja dlaczego nie i jest odsunięcie w czasie.
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
Stąd też ta odpowiedź zmierza do tego, że w pierwszej kolejności są realizowane te zadania, 
których jednostkowe koszty są najmniejsze. To zadanie było odkładane w czasie, a jego 
koszty są ogromne. Tam jest bardzo skomplikowany, trudny teren geologicznie. Myślę, że od 
ekspertyzy należałoby rozpocząć działania.
Radny – B. Cieplak
Może należy wspomnieć, że jeżeli będziemy dysponowali środkami to najpierw wykonane 
zostaną badania geologiczne, czyli przygotowanie pod następne działania, aby można było 
inwestować.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Możemy się liczyć z kosztem ok. 2 mln. zł.
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
Rozpocznie się prace umożliwiające przystąpienie do opracowania projektu.
Radny – A. Kłosowski
Czy jest sens to pisać ?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Do 5 lat nie rokuję nadziei.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Myślę, że tego nie pisać.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie chodzi o to, żeby stwarzać iluzję, skoro wiemy że to jest temat na długi czas. Ale chcemy 
dać obietnicę mieszkańcom ul. Ogrodowej., że o nich pamiętamy, że podjęte zostaną 
działania zmierzające do tego, aby pewne prace uporządkować i przygotować się do 
inwestycji.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Bez precyzowania.
Radny – M. Deja
Po co robić badania teraz skoro nie wiadomo czy będą potem potrzebne. 

Ad. pkt. 13
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 
A. Nadolski zamknął obrady XLIV-tej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej
 Lilia Karczyńska                                                             Andrzej Nadolski 
                                                                                                       


